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Mikael Söderlund Jan Valeskog 

  

 

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Tord Bergstedt (m)  

Anna Johansson (m)  

Annika Davidsson (m)  

Inge-Britt Lundin (fp)  

Anders Broberg (kd) §§ 1-2 

Annika Ödebrink (s)  

Jimmy Lindgren (s)  

Letti Freivalds (s)  

Mats Lindqvist (mp)  

Torhild Lamo (v)  

 
Ersättare 

 Bo Arkelsten (m) tjänstgörande §§ 3-29 

Christoffer Kuckowski (m)   

Anna Manhag (m)  

Inga-Lill Larsson (m)  

Åsa Nilsson Söderström (fp)  

Lars Randerz (s) 

Milly Namiro Darlson (s)  

Margareta Stavling (s)  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Louise Bill, Birgitta Björk, Ted Ell, Lars Jolerus, 

Erica Lawesson, Ulla Ritzén, Birgitta Sellin, Kristofer Tengliden och Marita 

Söderqvist samt borgarrådssekreteraren Henrik Nerlund och biträdande 

borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 

 



  

Vidare de förtroendevalda revisorerna Bengt Leijon och Håkan Apelkrona samt 

tjänstemännen från revisionskontoret, enhetschef Jan-Erik Ek och revisor Staffan 

Brunborg §§ 1-2. 

 
 § 8 

Förslag till införande av stadsövergripande gemensam IT-service. Svar på remiss 

Dnr T2008-050-01546 

Protokollsutdrag 

 

Trafikkontoret hade den 22 maj 2008 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 

vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 

 

 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att som svar på remissen till 

 kommunstyrelsen överlämna och åberopa kontorets utlåtande. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) yrkade bifall till förslag som redovisas i 

bilaga B1. 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 

enligt kontorets förslag: 

 

 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att som svar på remissen till 

 kommunstyrelsen överlämna och åberopa kontorets utlåtande. 

 

Reservation 

Mot beslutet reserverade sig vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) med hänvisning 

till sitt yrkande i bilaga B1. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande gavs av ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) och ledamoten 

Inge-Britt Lundin (fp) enligt bilaga B2. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 



  

Tillhör § 8, bilaga B1 

 

Trafik- och renhållningsnämnden 

2008-06-17 

 

Tillhör ärende 8 

 

 Förslag till införande av 

stadsövergripande… 

 

Jan Valeskog m fl (s) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar 

 

att delvis bifalla kontorets förslag till beslut, 

 

samt 

 

att därutöver anföra följande: 

 

En översyn av administrationen i stadens förvaltningar och bolag initierades av den röd-

gröna majoriteten under den förra mandatperioden för att hitta effektiviseringsvinster. 

Det var en viktig och välbehövlig översyn som har gett svar på många frågor och 

kommer med flera bra förslag. 

 

Det är dock viktigt att de effektiviseringar som görs för att ge ekonomiska vinster, 

också ger kvalitativa vinster. Efter en bred remissrunda kunde vi dels konstatera att en 

centralisering inte alltid innebär att kostnaderna minskar, eftersom nämnder kan komma 

att behöva bygga upp parallella administrationer för att tillfredsställa behovet av service 

hos medborgarna. Dels kan centraliseringar också minska verksamhetsanpassningar och 

därmed kan ett centralt IT-, ekonomi- eller lönehanteringssystem inte längre fylla de 

funktioner som är viktiga för uppföljning, ledning och styrning inom olika 

verksamhetsområden. Skälet till en centralisering är då inte längre att förbättra 

kvaliteten i det administrativa stödet till våra verksamheter vilket gör att förändringarna 

som nu ska genomföras blir ogenomtänkta och inte fyller de syften som var tänkta från 

början. Istället tyder majoritetens förslag på centralisering av stadens administration på 

att den har ideologiska förtecken och en icke genomtänkt analys av konsekvenserna. 

Detta har bekräftats i föredragande borgarrådets uttalande om att vilja privatisera denna 

strategiska verksamhet, något vi vänder oss emot.  

 

Vad gäller inköp/upphandling visar översynen och remissrundan att stora 

effektiviseringsvinster, såväl ekonomiska som kvalitativa, uppnås genom en 

centralisering. Här faller uppgiften naturligt på stadsledningskontoret. Vi kan också 

konstatera att den borgerliga majoriteten väljer att återskapa en verksamhet man själv 

avvecklade för två mandatperioder sedan. Till vilken kostnad dessa experiment skett är 

okänt. 

 



  

Lönehantering-, ekonomi-, växel-, och kontorsadministration kan uppenbart 

effektiviseras ytterligare men i en ogenomtänkt och snabbt genomförd centralisering 

kommer många funktioner att gå förlorade. På samma sätt kommer en konsolidering av 

IT-stödet ge upphov till standardiseringar där, om det genomförs ogenomtänkt, 

förvaltningar ändå kommer att tvingas bygga upp egna lösningar för att fylla de olika 

behov om exempelvis tekniska förvaltningar, stadsdelsförvaltningar och andra 

förvaltningar har. Då kommer varken ekonomiska besparingar eller kvalitativa vinster 

att uppstå. Remissinstanserna är tydliga på detta och ändå väljer stadens ledning att utan 

vidare fördjupning fatta beslut om konsolidering av IT-infrastrukturen. Det bidrar inte 

till att hushålla med skattebetalarnas resurser på ett ansvarsfullt sätt.  

 

 



  

    Tillhör § 8, bilaga B2 

 

 

Trafik- och renhållningsnämnden 

2008-06-17 

     

    Tillhör ärende 8 

 

Förslag till införande av 

stadsövergripande gemensam IT-

service 

 

Mikael Söderlund m.fl. (m)  

Inge-Britt Lundin m.fl. (fp)  

Anders Broberg (kd) 

 

 

 

 

Särskilt uttalande  

 

Nämnden anser att det är bra med en stadsövergripande gemensam IT-service. Det är 

dock viktigt att trafikkontoret ges utrymme för specifika IT-lösningar. Kontoret 

tillhandahåller viktiga servicefunktioner som måste ha hög driftsäkerhet och verifierad 

information. 

 

 


